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Protokół Nr XLIV/2009 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 14 października 2009 r. 

 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 16.00. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecny nieusprawiedliwiony 
radny Przemysław Ptak i usprawiedliwiony radny Henryk Szczot) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, 
Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli, Dyrektor 
Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Poznania BoŜena Przewoźna 
i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIII sesji. 
4. Sprawozdanie doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni z działania między sesjami oraz ocena analizy raportu o oddziaływaniu na 
środowisko dla przedsięwzięcia: „Budowa Instalacji do termicznego przekształcenia frakcji 
resztkowej zmieszanych odpadów komunalnych (ITPOK)”. 

5. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Owińska. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu wsi Kicin.  
8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości połoŜonej 

w Czerwonaku, przy ul. Leśnej na rzecz Skarbu Państwa. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 grudnia 

2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 

2008/2009. 
11. Informacja na temat zakresu budowy kanalizacji w ramach projektu „Puszcza Zielonka”. 
12. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w III kwartale 2009 r. 
13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 

między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad.  
 Wójt Mariusz Poznański  zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch  
uchwał w sprawie odpłatności za świadczenia przekraczające podstawę programową 
wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Czerwonak oraz w sprawie wyraŜenia stanowiska o konieczności przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami Gminy Czerwonak. Wyjaśnił, Ŝe Sąd Administracyjny na wniosek Prokuratora 
badał uchwałę podjętą w 2006 w sprawie odpłatności za świadczenia przekraczające 
podstawę programową wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Czerwonak i stwierdził jej niewaŜność. Ustawa nakłada na Radę 
Gminy obowiązek ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolach prowadzonych przez 
gminę. Opłaty te mogą dotyczyć tylko świadczeń wykraczających poza podstawę 
programową, a więc wszelkich zajęć prowadzonych z dziećmi ponad pięć godzin dziennie, 
jeŜeli w trakcie wspomnianych pięciu godzin została zrealizowana podstawa programowa. 
Wójt przedłoŜył radnym projekt uchwały w sprawie konieczności przeprowadzenia konsultacji 
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z mieszkańcami Gminy Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni odpadów na terenie 
Elektrociepłowni Karolin i związanych z tą lokalizacją propozycji Miasta Poznania dotyczącej 
nowego układu drogowego łączącego Gminę Czerwonak z Miastem Poznaniem. Zwrócił się 
do radnych o podjęcie decyzji w sprawie przeprowadzenia konsultacji. Zapewnił, Ŝe zwróci 
się do Marszałka Województwa i Prezydenta Miasta Poznania o podpisanie stosownych 
porozumień gwarantujących powstanie nowego układu komunikacyjnego. 
 Przewodniczący Rady zaproponował, aby uchwałę w sprawie wyraŜenia stanowiska  
o konieczności przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Czerwonak umieścić w 
punkcie 5 porządku obrad, natomiast w punkcie 11 uchwałę w sprawie odpłatności za 
świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego w 
publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złoŜony wniosek. W głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych z 16 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. W głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych z 16 obecnych na sali. Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 
 
Porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIII sesji. 
4. Sprawozdanie doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 

Lokalizacji Spalarni z działania między sesjami oraz ocena analizy raportu o 
oddziaływaniu na środowisko dla przedsięwzięcia: „Budowa Instalacji do 
termicznego przekształcenia frakcji resztkowej zmieszanych odpadów 
komunalnych (ITPOK)”. 

5. Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska o konieczności przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami Gminy Czerwonak. 

6. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Owińska. 
7. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu wsi Kicin.  
9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

połoŜonej w Czerwonaku, przy ul. Leśnej na rzecz Skarbu Państwa. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 

grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
11. Uchwała w sprawie odpłatności za świadczenia przekraczające podstawę 

programową wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Czerwonak. 

12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku 
szkolnym 2008/2009. 

13. Informacja na temat zakresu budowy kanalizacji w ramach projektu „Puszcza 
Zielonka”. 

14. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w III kwartale 2009 r. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3.Przyjęcie protokołu XLIII sesji. 
 Rada przyjęła protokół z XLIII sesji 12 głosami, przy 1 wstrzymującym się i 1 przeciw. W 
głosowaniu wzięło udział 14 radnych z 16 obecnych na sali.  
 
Ad.4.Sprawozdanie doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni z działania między sesjami oraz ocena analizy raportu o oddziaływaniu na 
środowisko dla przedsięwzięcia: „Budowa Instalacji do termicznego przekształcenia frakcji 
resztkowej zmieszanych odpadów komunalnych (ITPOK)”. 
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 Przewodniczący doraźnej komisji Waldemar Filipowicz poinformował, Ŝe w związku z 
uchybieniami w raporcie o oddziaływaniu przedsięwzięcia na środowisko został on 
zawieszony,  pojawiły się nowe lokalizacje dla spalarni: Szczepankowo-Franowo, Garbary i ul. 
Krańcowa, nowy raport jest zakończony i zostanie przedłoŜony do publicznego wglądu. W 
ramach konsultacji trwających do końca października dwukrotnie odbyło się spotkanie 
Poznańskiego Okrągłego Stołu Odpadowego, na ostatnim spotkaniu powołano grupy 
robocze, między innymi do spraw gminnych systemów gospodarki odpadami, technologii i 
finansów. Radny złoŜył propozycję utworzenia klubu do spraw rozwiązań komunikacyjnych i 
uciąŜliwości COŚ. Poinformował, Ŝe w ramach konsultacji odbędzie się jeszcze jedno 
spotkanie Okrągłego Stołu, natomiast 13 października br. doszło do  spotkania w  
Koziegłowach, na którym moŜna było zauwaŜyć brak zaufania mieszkańców do 
przedstawianych propozycji. Mieszkańcy mieli okazję zapoznać się z instalacją działająca w 
Hanowerze podczas wyjazdu zorganizowanego przez Przedsiębiorstwo Usługowe Południe II 
na zlecenie Urzędu Miasta Poznania. W Biurze Rady będzie dostępny fotoreportaŜ ze spalarni. 
Przewodniczący komisji poinformował, Ŝe spalarnia w Hanowerze jest bardzo nowoczesną 
instalacją, rocznie przerabia około 250 tys. ton śmieci, pracuje w niej około 50 osób w cyklu  
trzyzmianowym. Jeśli spalarnia zlokalizowana na terenie elektrociepłowni Karolin byłaby 
wybudowana na wzór hanowerskiej to byłaby bezpieczna. Propozycja lokalizacji spalarni w 
Koziegłowach nie jest dobra, w Hanowerze do najbliŜszych zabudowań jest 1500 m.  
Przewodniczący komisji zapytał kto przedstawi ocenę raportu o oddziaływaniu na środowisko 
dla przedsięwzięcia: „Budowa Instalacji do termicznego przekształcenia frakcji resztkowej 
zmieszanych odpadów komunalnych (ITPOK)”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe jest juŜ opracowany nowy 
raport, dlatego nie widzi powodu, aby analizować dokument juŜ nieaktualny, po otrzymaniu 
nowego raportu trzeba będzie dokonać analizy.  
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe nie znajduje podstaw do wycofania z punktu 
obrad oceny analizy raportu, uwaŜa, Ŝe jest on aktualny dopóki nowy nie zostanie formalnie 
złoŜony do postępowania. Radni powinni zapoznać się z błędami poprzedniego raportu, aby 
świadomie dokonać oceny nowego. Poprosił radnych, aby głosowaniem wyrazili chęć 
zapoznania się z analizą raportu.  
 Wójt Mariusz Poznański zaproponował, aby radni zapoznali się z analizą raportu, która 
będzie dostępna w Biurze Rady dla kaŜdego radnego. 
 Przewodniczący doraźnej komisji Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe komisja dokona 
analizy na podstawie porównania nowego raportu (w najbliŜszych dniach ma być dostępny) 
z raportem poprzednim i analizą raportu( dokument, który miał być oceniany na sesji) na 
następnej sesji przedstawi radnym ocenę komisji. Powiedział, Ŝe analiza raportu, o której 
mówił radny Marek Pietrzyński jest dostępna w Biurze Rady, prosił Przewodniczącego Rady o 
zamknięcie dyskusji na ten temat. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek złoŜony 
przez radnego Marka Pietrzyńskiego o dokonanie na dzisiejszej sesji oceny analizy raportu o 
oddziaływaniu na środowisko dla przedsięwzięcia: „Budowa Instalacji do termicznego 
przekształcenia frakcji resztkowej zmieszanych odpadów komunalnych (ITPOK)”. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Wniosek został odrzucony 13 
głosami przy 3 wstrzymujących się i 1 za.  
 Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Poznania 
BoŜena Przewoźna przedstawiła propozycję Poznania w zakresie układu komunikacyjnego, 
stanowi ona załącznik nr 2 do protokołu. Pani BoŜena Przewoźna poinformowała, Ŝe Poznań 
do czerwca 2010 roku musi złoŜyć kompleksowe dokumenty, aby pozyskać środki unijne. 
Przestawiła prezentację analizy ruchu samochodowego w stanie istniejącym i planowanym 
dla potrzeb przyszłej spalarni odpadów. Wyjaśniła, Ŝe ulicą Gdyńską na dobę w dwie strony 
przejeŜdŜa około 34 tys. samochodów, duŜy ruch generują Koziegłowy czyli samochody 
wyjeŜdŜające z ul. Poznańskiej i ul. Piaskowej. Przebudowa ulicy Gdyńskiej będzie polegała na 
wybudowaniu wiaduktu nad torami kolejowymi, budowie rond na skrzyŜowaniu ulic Gdyńskiej 
z Poznańską i Piaskową, budowie drogi dojazdowej do spalarni odpadów łączącej ulicę 
Gdyńską z ulicą Bałtycką, zmiany organizacji ruchu poprzez zamknięcie relacji lewoskrętnych 
na ulicy Chemicznej oraz wydzielenie pasów skręcających (z ulicy Chemicznej będzie wyjazd 
tylko w prawo). Ulica Gdyńska jest drogą wojewódzką dlatego rozmowy prowadzone są z 
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Marszałkiem i Starostą. Opracowano planowany ruch docelowy do spalarni Karolin zgodnie, 
z którym biorąc pod uwagę 305 dni w ciągu roku pojadą średnio 23 pojazdy w ciągu dnia, 
natomiast w ciągu nocy 41. Planuje się, Ŝe w wyniku realizacji nowego układu 
komunikacyjnego w 2013 roku spadnie natęŜenie ruchu na ulicy Gdyńskiej do 7,5 tys. 
pojazdów na dobę. Poinformowała, Ŝe na stronie internetowej www.ekokonsultacje.pl 
zamieszczone są wszystkie analizy ekspertów. Przy wyborze technologii obowiązuje dyrektywa 
unijna, projekt będzie oceniony przez Brukselę, kiedy koncesjonariusz przedstawi 
dokumentację techniczną zostanie złoŜony wniosek o uruchomienie środków. Zachęciła 
radnych do wzięcia udziału w spotkaniach w ramach Okrągłego Stołu, który będzie działał 
do czasu budowy spalarni. Dyrektor BoŜena Przewoźna powiedziała, Ŝe pierwotnie 
zakładano 55% dofinansowania z unii, jest szansa na wyŜsze dofinansowanie gdyŜ na liście 
windykatywnej jest 12 miast, a przygotowane są tylko 4.  Przyznała, Ŝe jest problem z COŚ w 
Koziegłowach, gdzie cały czas śmierdzi, rozmawiała z Zastępcą Prezydenta Miasta Poznania 
Mirosławem Kruszyńskim, aby oficjalnie wprowadzić na zebranie akcjonariuszy problem 
wywozu osadów i uchwałą przyjąć harmonogram ich wywozu.  
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zapytał ile będzie pasów ruchu na 
omawianym odcinku drogi. 
  Dyrektor BoŜena Przewoźna odpowiedziała, Ŝe od wiaduktu w stronę Koziegłów ulica 
Gdyńska będzie dwupasmowa w obydwie strony aŜ do zjazdu do COŚ. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, Ŝe Rada Gminy w lipcu uchwaliła plan dla 
Koziegłów, w którym nie uwzględniono drogi dwupasmowej ulicą Gdyńską. 
 Pani BoŜena Przewoźna odpowiedziała, Ŝe w tym wypadku działa specustawa.  
 Wyjaśnień udzielił Wójt Mariusz Poznański, który przypomniał, Ŝe szerokość drogi była 
uzgadniana z Marszałkiem gdyŜ jest to droga wojewódzka i to Marszałek nie wyraził zgody na 
jej poszerzenie.  
 Dyrektor BoŜena Przewoźna powiedziała, Ŝe na przebudowę układu 
komunikacyjnego Miasto Poznań przeznaczy 120 mln zł jako rekompensatę i obecnie 
prowadzi rozmowy z Marszałkiem o partycypacji w kosztach.  
 Radny Jerzy Wolniewicz  zapytał czy ulica Gdyńska będzie czteropasmowa do ulicy 
Bałtyckiej, czy na terenie COŚ Poznań planuje bazę transportową. 
 Radna Anna Flaczyńska zwróciła uwagę, Ŝe poszerzenie tylko do Centry nic nie daje, 
zapytała czy będzie określone miejsce wjazdu do spalarni tylko i wyłącznie dla samochodów 
odpadowych.  
 Pani BoŜena Przewoźna odpowiedziała, Ŝe o bazie transportowej nic nie wie, od 
skrzyŜowania ulic Gdyńska -  Bałtycka będą trzy pasy ruchu do Centry (dwa pasy ruchu w 
kierunku Czerwonaka) i dalej po jednym pasie w dwie strony do wjazdu na wiadukt, zgodnie 
z ustawą o drogach publicznych nie moŜna na tym odcinku wybudować drogi 
czteropasmowej. Poinformowała, Ŝe zostały opracowane trasy przejazdu samochodów 
odpadowych. 
 Radny Tadeusz Sikoń zauwaŜył, Ŝe nasilenie samochodów spowoduje zablokowanie 
ulicy Bałtyckiej, w związku z tym zapytał co Poznań zamierza w sprawie przejazdu kolejowego 
na ulicy Bałtyckiej, czy w obliczeniach uwzględniono samochody przejeŜdŜające przez 
przejazd.  
 Radny Marek Pietrzyński obawia się, Ŝe tak waŜny dokument opracowany w 
pośpiechu nie moŜe być dobrze przygotowany, zapytał dlaczego Poznań przedstawił układ 
drogowy dopiero w październiku.  
 Dyrektor BoŜena Przewoźna odpowiedziała, Ŝe Poznań nie spóźnił się, układ drogowy 
był opracowany juŜ dawno, konsultacje dobiegają końca, działał punkt konsultacyjny w 
Koziegłowach, odbywają się spotkania Poznańskiego Okrągłego Stołu Odpadowego. 
System gospodarki odpadami jest zadaniem projektowym, obowiązuje harmonogram 
projektu, zgodnie z którym przedstawione propozycje komunikacyjne zostały przedstawione 
w terminie zgodnie z obowiązującym harmonogramem projektu. 
 Radny Piotr Picyk powiedział, Ŝe zapoznał się z opracowaniami naukowymi 
dotyczącymi spalarni, po spotkaniu z mieszkańcami w Koziegłowach daje się zauwaŜyć brak 
zaufania do realizacji inwestycji. Powiedział, Ŝe duŜo większy problem jest ze spalaniem śmieci 
w domach, gdzie szkodliwość spalania jest większa jak w spalarni.  
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 Radny Jerzy Stępień, uczestnik wyjazdu studyjnego do Hanoweru poinformował, Ŝe w 
wizytowanej spalarni funkcjonuje 3 - stopniowy system kontrolny: bieŜący monitoring - 
informacje podawane na tablicy i w Internecie oraz kontrola przeprowadzana przez Urząd 
Energetyki. W związku z tym zapytał czy w Polsce będzie podobnie.  
 Radny Leszek Lesiczka zapytał co będzie się działo z ŜuŜlem i pyłem. 
 Radny Czesław Orlik zapytał dlaczego w ramach konsultacji nie mówi się o 
dodatkowym źródle ciepła wytwarzanym podczas spalania śmieci. 
            Pani BoŜena Przewoźna odpowiadając na pytania radnych powiedziała, Ŝe bieŜący 
monitoring jest zapisany w ustawie, natomiast nie wie czy w Polsce Urząd Regulacji Energetyki 
będzie zobowiązany do kontroli. Poinformowała, Ŝe ŜuŜel będzie wykorzystany gospodarczo 
na drogi, natomiast pyły będą mogły być składowane na składowiskach, w Polsce nie ma 
jeszcze ustawy o dostawie zielonej energii, prawdopodobnie zostanie opracowane do końca 
bieŜącego roku. Jeśli podczas funkcjonowania spalarni nie ma odzysku energii, wówczas nie 
ma dofinansowania z unii. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe budowę układu komunikacyjnego 
społeczeństwo odbiera jako szantaŜ w zamian za zgodę na budowę spalarni, zapytał czy 
Prezydent Miasta Poznania przewiduje inny wariant w sytuacji, kiedy społeczeństwo nie wyrazi 
zgody na budowę spalarni.  
 Pani BoŜena Przewoźna poinformowała, Ŝe Miasto Poznań kieruje raport środowiskowy 
do RDOŚ z 6 lokalizacjami ze wskazaniem na Karolin i Szczepankowo. Po spotkaniu w 
Koziegłowach zaskoczyła ją ogromna niewiedza ludzi, raport środowiskowy dowodzi, Ŝe w 
zakresie ochrony środowiska po wybudowaniu spalarni nic się nie pogorszy. Dziwi się, Ŝe tak 
mało mieszkańców Koziegłów wzięło udział w wyjeździe studyjnym do Hanoweru.  
 Radny Piotr Picyk powiedział, Ŝe jest przekonany, Ŝe część mieszkańców byłaby za 
spalarnią, gdyby udało się ich przekonać, Ŝe skutecznie będzie działał monitoring. Zapytał 
czy jest moŜliwość opracowania skutecznego systemu monitorowania równieŜ w domach i 
zakładach.  
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński podziękował za obszerną i ciekawą 
prezentację. Podkreślił, Ŝe mieszkańcy muszą mieć gwarancję, Ŝe spalarnia będzie 
bezpieczna i najwyŜszej generacji, gwarancję likwidacji uciąŜliwości Centralnej Oczyszczalni 
Ścieków oraz rozwiązań komunikacyjnych. Zastanawiał się czy kwota 120 mln zł 
zaproponowana przez Miasto Poznań  będzie wystarczająca.  
 Wójt Mariusz Poznański zauwaŜył, Ŝe dzisiejsze posiedzenie róŜni się od odbytego 
miesiąc temu, Ŝałuje, Ŝe na spotkaniu z mieszkańcami, które odbyło się w Koziegłowach 
radnym zabrakło odwagi cywilnej i nie zabrali głosu. Wójt będzie dąŜył do spotkania z 
Prezydentem Miasta Poznania i Marszałkiem w sprawie doprecyzowania porozumienia. Prosił 
radnych o włączenie się w konsultacje z mieszkańcami. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powiedział, Ŝe zabranie głosu na spotkaniu z 
mieszkańcami nie miało sensu, nie było warunków do spokojnej, merytorycznej dyskusji. 
Podkreślił, Ŝe jest otwarty na dyskusję, na spotkaniach będzie zabierał głos i prezentował 
swoje stanowisko.   
 Radny Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe brał udział w wyjeździe studyjnym do Hanoweru, 
uwaŜa, Ŝe zła organizacja spotkania w Koziegłowach przyczyniła się do uniemoŜliwienia 
poprowadzenia rzeczowej dyskusji.   
 Radny Waldemar Filipowicz poinformował, Ŝe w trakcie powrotu z Hanoweru udzielał 
wywiadu, w którym podzielił się informacjami o spalarni. Odwaga cywilna ma swoje granice i 
miejsce, radny nie miał interesu, aby zabierać głos podczas spotkania konsultacyjnego, które 
nie było zorganizowane przez urząd i radę, nie zgadza się z zarzutem Wójta.  
 Radna Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe firma konsultacyjna była przygotowana 
merytorycznie, ale nie do rozmowy  z tłumem. Na wyjeździe studyjnym w Hanowerze oprócz 
radnych była tylko jedna osoba z Koziegłów. 
 
Ad.5.Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska o konieczności przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami Gminy Czerwonak.    
 Radny Marcin Wojtkowiak zapytał kto jest autorem uchwały i dlaczego nie ma ona 
uzasadnienia. 
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 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe on jest autorem uchwały, uzasadnienia nie 
ma poniewaŜ zostawia otwartą drogę co do sposobu prowadzenia konsultacji poprosił, aby 
radni zastanowili się nad sposobem ich przeprowadzenia. Wójt podał wstępne terminy 
spotkań: 3,4,5 i10 listopada br.  
 Radny Marcin Wojtkowiak wyraził obawę, Ŝe na obecną chwilę gmina nie jest 
przygotowana na przeprowadzenie konsultacji, propozycja rozwiązań komunikacyjnych nie  
jest dopracowana, więc moŜna przewidzieć wynik konsultacji.  
 Wójt odpowiedział, Ŝe zdąŜy przygotować konsultacje, natomiast nie wie czy będą 
nowe argumenty, aby uwiarygodnić propozycje Miasta Poznania. Podkreślił, Ŝe na dzień 
dzisiejszy nie ma gwarancji ze strony Miasta Poznania. Wójt dąŜy do podpisania 
porozumienia, które zagwarantuje środki na wykonanie układu drogowego. Powiedział, Ŝe  
Miasto Poznań nie dostanie  zwrotu środków za jego budowę. 
 Radny Marek Pietrzyński zgłosił wniosek, iŜ przedłoŜony projekt uchwały narusza §  53 
ust. 3 Statutu Gminy, który mówi, Ŝe „projekt uchwały powinien zostać przedłoŜony radzie 
wraz z uzasadnieniem, w którym naleŜy wskazać potrzebę podjęcia uchwały w miarę 
potrzeby określenie źródeł finansowania realizacji uchwały oraz informację o skutkach 
finansowych jej realizacji.” Radny zastanawiał się dlaczego gmina organizuje konsultacje jaki 
jest tego cel co chce w ten sposób osiągnąć.  
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zapytał czy uchwała spełnia wymogi 
formalne czy moŜna ją poddać pod głosowanie. 
 Sekretarz Teresa Kowalska powiedziała, Ŝe autorem uchwały jest Radca Gminy 
Małgorzata Ratajczak.                  
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 głosami, przy 2 
wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Zaproponował, aby w następnej kolejności omówić punkt 12 i 11 z uwagi na obecność 
dyrektorów placówek oświatowych Gminy Czerwonak.  
 
Ad.12.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2008/2009. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powitał dyrektorów placówek oświatowych,  
w imieniu Rady Gminy złoŜył najlepsze Ŝyczenia z okazji Dnia Edukacji Narodowej.   
 Wójt Mariusz Poznański w imieniu mieszkańców Gminy Czerwonak podziękował za 
cięŜką pracę włoŜoną w wychowanie pokoleń dzieci i młodzieŜy.   
 Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski poinformował, Ŝe po raz pierwszy w imieniu Wójta 
Gminy składa informację o stanie realizacji zadań oświatowych za ubiegły rok ze 
szczególnym uwzględnieniem wyników z egzaminów i sprawdzianów. Organ wykonawczy 
został zobowiązany ustawowo do przekazania informacji organowi uchwałodawczemu.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o projekt budowy sali gimnastycznej w Owińskach.    
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe jest pozwolenie na budowę sali, które w tym 
roku traci waŜność, zostały rozpoczęte prace, ale decyzja o tym czy inwestycja będzie 
realizowana w przyszłym roku zostanie podjęta w grudniu przy omawianiu przyszłorocznego 
budŜetu.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak 
poinformowała, Ŝe komisja zapoznała się z informacją o stanie oświaty, zwróciła uwagę, Ŝe 
inwestycje w placówkach oświatowych zostały zrealizowane na wniosek komisji, która  
widziała potrzebę ich wykonania. Członkowie komisji odwiedzili wyremontowane placówki 
oświatowe. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał kto zaprojektował nowe przedszkole w Koziegłowach 
w taki sposób, Ŝe nie ma do niego właściwego wjazdu oraz dlaczego rodzice składając 
podania dzieci do przedszkoli w Koziegłowach długo nie wiedzieli, do którego ich dziecko 
zostanie przyjęte. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe decyzja o tym gdzie, które przedszkole 
będzie  funkcjonowało została podjęta w oparciu o analizę podań, które wpłynęły. Rodzice 
dzieci uczęszczających do nowego przedszkola wystąpili z Ŝądaniem natychmiastowego 
wybudowania chodnika. Po konsultacji z Wydziałem Inwestycji Wójt zadecydował o budowie 
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chodnika z kostki pozbrukowej. Środki na wykonanie inwestycji zostaną wydatkowane z 
rezerwy budŜetowej. Inwestycję naleŜy zgłosić do Starosty Powiatowego gdzie termin 
oczekiwania wynosi 30 dni, po tym terminie, jeśli starosta nie wniesie zastrzeŜeń, rozpocznie się 
realizacja zadania.  
 Radna Renata Walerych zapytała czy w związku z wynikami z egzaminów, które 
mieszczą się w średniej krajowej zostaną podjęte systemowe działania, zapytała teŜ o remont 
toalet w gimnazjum w Bolechowie, zastanawiała się z czego wynika duŜa rozbieŜność w ilości 
zajęć pozalekcyjnych w róŜnych szkołach. 
 Dyrektor Jerzy Roch Kowalski odpowiedział, Ŝe toalety w gimnazjum w Bolechowie są 
przyzwoite, nie zna tematu. W sprawie wyników z egzaminów działania systemowe 
dotyczące poziomu nauczania w szkole są wpisane w prace dyrektora i grona 
pedagogicznego, osiągnięcia uczniów są monitorowane i wprowadzane są programy 
naprawcze, nauczyciele biorą udział w szkoleniach, które mają przyczynić się do lepszych 
wyników uczniów. RozbieŜność w ilości zajęć pozalekcyjnych sięga początku lat 90 kiedy 
zaprogramowanych zajęć było bardzo duŜo i nikt nie sprawdzał ile dzieci na nie uczęszczało. 
Przy przejmowaniu oświaty zadecydowano, Ŝe za zajęcia pozalekcyjne będzie płacone tam 
gdzie nauczyciele się wykaŜą. Szkoła w Owińskach pracowała bardzo pręŜnie i bliskość 
stadionu przy szkole spowodowała nawiązanie kontaktów z klubem sportowym, na te zajęcia 
były przeznaczone środki. Sprawa zajęć dodatkowych w szkołach cały czas jest 
monitorowana. 

Radna Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe zaskoczył ją lepszy wynik egzaminu z części 
matematyczno-przyrodniczej uczniów gimnazjum w Czerwonaku z klas uzawodowionych od 
klas nieuzawodowionych. 

Dyrektor Gimnazjum w Czerwonaku Emilia Korzep wyjaśniła, Ŝe zaszła pomyłka, lepszy 
wynik uzyskali uczniowie z klasy nieuzawodowionych. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2008/2009 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Ad.11. Uchwała w sprawie odpłatności za świadczenia przekraczające podstawę 
programową wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych 
przez Gminę Czerwonak. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe ustawa nakłada na Radę Gminy obowiązek 
ustalenia opłat za świadczenia wykraczające poza podstawę programową, a więc zajęć 
prowadzonych z dziećmi ponad pięć godzin dziennie. Uchwałę naleŜy podjąć z uwagi na 
uchylenie przez organ nadzoru poprzedniej uchwały. 
   Przewodnicząca komisji Oświaty Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak powiedziała, 
Ŝe po wyjaśnieniach komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
W związku z planowanymi konsultacjami społecznymi w sprawie lokalizacji spalarni 

Wójt Mariusz Poznański zwrócił się z prośbą do dyrektorów szkół o udostępnienie lokali, 
zwłaszcza w Koziegłowach. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Owińska. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe z wnioskiem o nadanie nazwy 
ulicy wystąpił Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Czerwonaku, początkowo 
zaproponowano nazwę „świrowa”, ale po przeanalizowaniu zmieniono na nazwę „PlaŜowa” 
nawiązując do znajdującej się w pobliŜu plaŜy. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń zwrócił uwagę, Ŝe z ul. Kolejowej wjeŜdŜa się w ulicę 
bez nazwy, a następnie w proponowaną ul. PlaŜową. Zasygnalizował, aby w przyszłości 
nadać nazwę równieŜ tej ulicy. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad.7. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Czerwonak. 
 Pracownik Wydziału Rozwoju i Promocji Przemysław Kamiński przypomniał, Ŝe 
początkowe projekty herbów zostały dopracowane zgodnie z sugestiami radnych, które 
dotyczyły m.in. kształtu koła młyńskiego, szerokości skosu, koloru pól. Powiedział, Ŝe 
ostatecznie prof. Krzysztof Mikulski zaproponował 3 herby, jeden w dwóch wariantach. 
Wszystkie propozycje przedstawiają trzy elementy najistotniejsze dla historii gminy: władztwo 
cysterek w części północnej gminy, posiadłości kapituły poznańskiej w Kicinie, wieś 
Czerwonak symbolizowana za pomocą koła młyńskiego lub czerwonej góry. Pan Przemysław 
Kamiński zaprezentował propozycje herbu, flag oraz pieczęci, omówił znaczenie barw, 
przedstawił herby w wydruku czarno - białym oraz w pomniejszeniu, dodał, Ŝe graficznie 
najlepiej wypadają propozycje z czarnym tłem, gdyŜ wówczas występuje największy kontrast 
między polami. Prezentacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Wyjaśnił, Ŝe w pierwszym 
głosowaniu zostanie wybrany projekt herbu, w drugim projekt flagi, a następnie w przypadku 
przyjęcia przez radę herbu nr 2 lub 3 (wariant I lub II) kształt koła młyńskiego. 

Wójt Mariusz Poznański zaproponował, aby wybór herbu przeprowadzić w dwóch 
etapach, po pierwszym głosowaniu odrzucić 2 propozycje, które uzyskały najmniej głosów i 
wówczas przeprowadzić drugie głosowanie, czyli wybór herbu z 2 projektów, które uzyskały 
najwięcej głosów. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie alternatywne 4 
projekty herbu, w wyniku którego propozycja nr 1 uzyskała 7 głosów, propozycja nr 2 - 8 
głosów, propozycja nr 3 wariant I - 3 głosy, propozycja nr 3 wariant II – 1 głos. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali.  

Przewodniczący Rady poddał pod dalsze głosowanie alternatywne projekty, które 
otrzymały największą liczbę głosów, tj. propozycję nr 1 i nr 2. W głosowaniu wzięło udział 19 
radnych z 19 obecnych na sali. W wyniku głosowania propozycja nr 1 uzyskała 7 głosów, 
propozycja nr 2 – 12 głosów. W związku z powyŜszym rada przyjęła herb nr 2. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie alternatywne 2 
projekty flagi, w wyniku którego propozycja nr 1 uzyskała 8 głosów, propozycja nr 2 - 5 
głosów. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych z 19 obecnych na sali. W związku z 
powyŜszym rada przyjęła projekt flagi nr 1. 

Radni zatwierdzili kształt koła młyńskiego przedstawiony w projekcie herbu, który został 
przegłosowany.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Czerwonak. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 14 głosami, przy 3 przeciw 
i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu wsi Kicin.  
  Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotr Spychała powiedział, 
Ŝe na sesji sierpniowej została przedstawiona analiza aktualności miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Kicin. W wyniku dyskusji stwierdzono potrzebę 
przystąpienia do aktualizacji planu Kicina jedynie w zakresie ograniczonym do terenów 
przeznaczonych pod zainwestowanie w obecnie obowiązującym planie miejscowym. 
Wyjaśnił, Ŝe pozwoli to na uniknięcie potencjalnego konfliktu z zapisami będącego w 
aktualizacji studium. Poinformował, Ŝe projekt w/w uchwały zawiera dwa warianty 
przystąpienia do aktualizacji planu, pierwszy obejmuje całość terenów przeznaczonych w 
obecnie obowiązującym planie pod zainwestowanie, w drugim został wyłączony pas zieleni 
ochronnej, który stanowi korytarz ekologiczny. Poinformował, Ŝe druga wersja nie pozwoli 
rozpatrzyć wniosku parafii w Kicinie o nową lokalizację kościoła, gdyŜ obecnie znajduje się 
ona na terenie przeznaczonym pod zieleń ochronną. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe komisja wnioskuje o odstąpienie od 
przygotowania zmiany planu, zdaniem komisji naleŜy wstrzymać się do czasu uchwalenia 
studium i wówczas przystąpić do uaktualnienia zapisów w planie dla całej wsi Kicin, aby nie 
spotkać się z zarzutem, Ŝe pewne tereny nie są brane pod uwagę. 
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 Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotr Spychała 
poinformował, Ŝe podjęcie uchwały pozwoli  na rozpatrzenie 30-40 % wniosków.  
 Pani Leokadia Skrobała powiedziała, Ŝe od roku wnioskuje o zmianę planu 
zagospodarowania przestrzennego w takim zakresie, aby umoŜliwić właścicielom działek 
zlokalizowanych przy ul. Cichej i ul. Uroczej uŜytkowe zagospodarowanie poddasza. 
Podkreśliła, Ŝe na sesji sierpniowej Wójt i radni ustosunkowali się do jej wniosku pozytywnie, 
zwróciła się z prośbą o wprowadzenie zmiany. Dodała, Ŝe taki zapis nie wpłynie na 
architekturę budynków, ani wygląd osiedla. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński przypomniał, Ŝe Pani Leokadia Skrobała 
wypowiadała się w tej sprawie na sierpniowej sesji, wówczas uzgodniono, Ŝe jeŜeli wydział 
przygotuje uchwałę to zostanie ona przedstawiona na sesji w następnym miesiącu, została 
jednak przygotowana na sesję październikową. Zapytał czy uwaga Pani Skrobały została 
uwzględniona. 
  Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotr Spychała 
odpowiedział, Ŝe obie wersje obejmują teren, o którym mówiła Pani Leokadia Skrobała. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał czy zakaz uŜytkowego zagospodarowania poddasza 
dotyczy wyłącznie ul. Cichej i ul. Uroczej.  

Pan Piotr Spychała wyjaśnił, Ŝe dotyczy obszarów przeznaczonych pod zabudowę 
rezydencjalną. 

Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak powiedziała, Ŝe naleŜy sporządzić plan dla całej 
miejscowości Kicin, nie powinno dojść do sytuacji, w której tylko część terenów jest 
uwzględniona. 
 Zdaniem Pana Piotra Spychały lepiej sporządzić plan dla całej wsi, ale decyzja naleŜy 
do rady. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał co moŜna zrobić, aby pomóc właścicielom, których 
reprezentuje Pani Leokadia Skrobała. Dodał, Ŝe zmiana dotyczy części opisowej planu, a nie  
załącznika graficznego. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotr Spychała 
odpowiedział, Ŝe naleŜy przystąpić do aktualizacji planu, jej zakres zaleŜy od rady. Podkreślił, 
Ŝe procedura aktualizacji planu jest taka sama dla jednej działki, całej miejscowości czy 
nawet dla jednego zapisu.   

Wójt Mariusz Poznański podsumowując powiedział, Ŝe rada moŜe przychylić się do 
prośby Pani Leokadii Skrobały i przystąpić do aktualizacji planu dla jednego zapisu lub do 
wniosku Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki Terenowej i 
Budownictwa. 

Radny Piotr Picyk powiedział, Ŝe jeŜeli rada przystąpi do aktualizacji planu w zakresie 
jednego zapisu to będzie wnioskował, aby zająć się równieŜ kwestią rozwoju gospodarstw 
rolnych. Starostwo twierdzi, Ŝe obecne zapisy nie umoŜliwiają rozbudowy gospodarstw, np. 
budowy obiektów agroturystycznych. Poinformował, Ŝe jedna z mieszkanek gminy miała taki 
problem. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk reasumując stwierdził, Ŝe przedstawione warianty 
obejmują zarówno lokalizację nowego kościoła, która jest zgodna ze studium jak i wniosek 
Pani Leokadii Skrobały. Jego zdaniem zdarzają się sytuacje, w których właściciel domu 
korzysta z poddasza mimo zakazu jego uŜytkowania i wówczas nie płaci podatków, bo nie 
ma podstaw do ich naliczenia. Zaproponował, aby podejść racjonalnie do tematu i zwrócić 
uwagę jaka byłaby to kwota w skali całej gminy. Zwrócił się z prośbą o wybór wersji i 
podjęcie uchwały.  

Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe ma obawy, Ŝe rada wywoła plan, ale 
upłynie kilka lat zanim drobne poprawki zostaną wprowadzone, przypomniał, Ŝe taka 
sytuacja ma miejsce w przypadku innych planów. 

Pan Piotr Spychała wyjaśnił, Ŝe plany są powoli na ukończeniu, dwa plany są 
wyłoŜone, trzeci w ciągu kilku najbliŜszych dni równieŜ zostanie udostępniony do publicznego 
wglądu. Dodał, Ŝe liczy na to, Ŝe modyfikacja planu w proponowanym zakresie przebiegnie 
sprawnie, choć nie moŜe tego zagwarantować. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o odstąpienie od aktualizacji 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu wsi Kicin. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 11 głosami, przy 6 przeciw i 2 
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wstrzymujących się. W związku z powyŜszym uchwała nie została poddana pod głosowanie.
  
Ad.9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
połoŜonej w Czerwonaku, przy ul. Leśnej na rzecz Skarbu Państwa. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe darowizna nieruchomości połoŜonej w 
Czerwonaku przy ul. Leśnej następuje na rzecz Skarbu Państwa z przeznaczeniem pod 
budowę nowego Komisariatu Policji. Rzeczoznawca majątkowy potwierdził aktualność 
operatu szacunkowego na dzień 17 lipca 2009 r., nieruchomość została wyceniona na kwotę 
391.500,00 zł. Rada Gminy wyraziła zgodę na dokonanie darowizny nieruchomości, jednak w 
treści uchwały błędnie wpisano numer księgi wieczystej wobec tego konieczne jest podjęcie 
przedmiotowej uchwały. 

Wójt Mariusz Poznański dodał, Ŝe był to błąd starostwa. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 

wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany do budŜetu oraz autopoprawkę. 
Wyjaśniła, Ŝe na wniosek Wydziału Organizacyjno – Administracyjnego, w związku z 
zawarciem nowych umów na kompleksowe ubezpieczenie majątku i odpowiedzialności 
cywilnej gminy na okres 2009 – 2010, upowaŜnia się Wójta do zaciągnięcia zobowiązań z 
tego tytułu na następny rok w kwocie 40.000,00 zł. Dochody zwiększa się o kwotę 148.850,94 
zł, wydatki zmniejsza się o kwotę 236.780,00 zł. Ponadto podejmując uchwałę rada upowaŜni 
Wójta do zaciągnięcia zobowiązań z tytułu wydatków bieŜących wieloletnich do kwoty 
73.200,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie w roku 2010 remontu dachu na budynku 
komunalnym przy ul. Gdyńskiej 145 w Czerwonaku oraz z tytułu wydatków bieŜących 
wieloletnich do kwoty 5.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację w 2010 roku projektu 
„Ubóstwo – przełamujemy stereotypy”, dodała, Ŝe planowana kwota pozyskanego 
dofinansowania projektu wynosi 50.000 zł. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska zasugerowała, aby 
wnioski dotyczące przeniesienia środków sołeckich były przedstawiane w bardziej czytelny 
sposób, były dokładniej uzasadniane. Zdaniem komisji zbyt duŜo czasu zajmuje 
przeanalizowanie wniosków w obecnej postaci. Zapytała czy program „Ubóstwo – 
przełamujemy stereotypy” był zaplanowany wcześniej czy taka moŜliwość pojawiła się w 
ciągu roku. Powiedziała, Ŝe komisja nie zgadza się na zmniejszenie wydatków na remont 
instalacji elektrycznych w budynkach socjalnych o kwotę 162.000,00 zł. Ze względów 
bezpieczeństwa odstąpienie od remontu jest zbyt ryzykowne. Zdaniem komisji naleŜy 
przeprowadzić kompleksowy remont, rozwaŜyć moŜliwość podłączenia instalacji gazowej. 
Zapytała dlaczego ubezpieczenie wprowadzone autopoprawką nie zostało zaplanowane 
wcześniej, skoro taki wydatek powtarza się co roku. 

Sekretarz Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe kwota ubezpieczenia nie była wcześniej 
znana. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie opiniuje projekt w/w uchwały z wyłączeniem odstąpienia od remontu instalacji 
elektrycznej (pkt. 15 objaśnień do projektu). 
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska – Budych poinformowała, Ŝe projekt powstał 
nagle, ministerstwo ogłosiło konkurs. JeŜeli gmina pozyska środki unijne program będzie 
realizowany w przyszłym roku. Dodała, Ŝe jest on kierowany do dzieci, młodzieŜy i osób 
starszych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe Państwowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego kontrolował budynki socjalne, a omawiane budynki stanowią zasób 
komunalny, potrzeba remontu wynika ze szczegółowo przeprowadzonego przeglądu 
pięcioletniego. Powiedział, Ŝe aby sprawnie przeprowadzić remont dwóch budynków przy ul. 
Gdyńskiej ogłoszono dwa przetargi, przetarg na remont jednego z budynków nie został 
rozstrzygnięty. Stwierdził, Ŝe remont wspomnianego budynku jest bardziej złoŜony, urząd ma 
obawy, Ŝe podczas kolejnego przetargu równieŜ nie znajdzie się chętna firma. Zwrócił uwagę, 
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Ŝe nawet jeśli w drodze przetargu zostałaby wyłoniona firma to rozpoczęłaby prace w 
grudniu. Podkreślił, Ŝe na czas remontu wykonawca moŜe odłączyć instalację elektryczną, co 
w porze jesienno – zimowej moŜe być bardzo uciąŜliwe dla mieszkańców. Powiedział, Ŝe nie 
jest to stan niezwykłej konieczności, więc podjęto decyzję o przełoŜeniu remontu na kwiecień 
przyszłego roku. Dodał, Ŝe rada podjęła decyzję o niesprzedawaniu wspomnianych 
budynków, więc naleŜy przeanalizować czy warto pociągnąć instalację gazową 
umoŜliwiając mieszkańcom płacenie mniejszych rachunków, rozwaŜyć jakie byłyby koszty.  

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska stwierdziła, Ŝe budynki 
naleŜy wyremontować i załoŜyć piece gazowe, gdyŜ ogrzewanie elektryczne jest droŜsze, jest 
to uciąŜliwe zwłaszcza dla rodzin ubogich, które i tak zwracają się o dodatki mieszkaniowe, 
więc finalnie płacą za to podatnicy.  

Zdaniem radnego Andrzeja Moczulskiego gmina przeznacza na remont budynków 
komunalnych bardzo duŜe środki, a później sprzedaje je za pieniądze, które nie rekompensują 
nawet 1/15 poniesionych nakładów. JeŜeli bloki zostaną doprowadzone do dobrego 
standardu to mieszkańcy zwrócą się o kupno tych mieszkań. 

Przewodniczący Rady zapytał czy Komisja BudŜetu i Finansów zgłasza wniosek o 
głosowanie nad pkt. 15 objaśnień do projektu w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska odpowiedziała, Ŝe 
komisja chciała, aby rozwaŜyć ten punkt w kontekście bezpieczeństwa, a nie budŜetu. 
Powiedziała, Ŝe w związku z informacją, iŜ konieczność przeprowadzenia remontu nie wynika 
z kontroli PINB, a z przeglądu pięcioletniego nie zgłasza wniosku. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 17 głosami, przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Ad.13. Informacja na temat zakresu budowy kanalizacji w ramach projektu „Puszcza 
Zielonka”. 
 Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska przedstawiła prezentację na 
temat zakresu budowy kanalizacji w ramach projektu „Puszcza Zielonka”, która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. Poinformowała, Ŝe gmina jest podzielona na dwie zlewnie, 
ścieki z Czerwonaka i Koziegłów są doprowadzane do COŚ w Koziegłowach, ścieki z Owińsk, 
Bolechówka, Potasz, Bolechowa Osiedle i Promnic do GOŚ w Szlachęcinie. Obecnie 
istniejąca kanalizacja obejmuje ok. 62 km sieci kanalizacyjnej (oznaczona kolorem 
niebieskim). Powiedziała, Ŝe na podstawie danych z Aquanetu szacuje, Ŝe obecnie 
podłączonych do kanalizacji jest 13,5 tys. z 23,5 tys. mieszkańców gminy, z czego większość 
stanowią mieszkańcy Koziegłów (ok. 10 tys.) 
 Wójt Mariusz Poznański przypomniał, Ŝe w 1990 r. kanalizacja była rozprowadzona w 
obrębie Osiedla Karolin, częściowo Osiedla Leśnego, domów jednorodzinnych w 
Koziegłowach oraz niewiele jej elementów w obrębie Bolechowo Osiedle. Dodał, Ŝe dzisiaj 
sytuacja wygląda znacznie lepiej, ale nadal nie jest zadawalająca. 
 Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska powiedziała, Ŝe dwa zadania 
mieszczą się w zakresie kanalizacji objętej wnioskiem do Funduszu Spójności - etap I (kolor 
zielony). Zadanie 5 dotyczy północnej części gminy, wsi: Szlachęcin, Bolechowo i Trzaskowo, 
łączna długość sieci to 11,5 km. Zadanie 4 obejmuje Miękowo, Annowo, Czerwonak, Kicin, 
Kliny, Mielno i Dębogórę. Łącznie długość sieci kanalizacji tłocznej i grawitacyjnej wyniesie na 
tym etapie ok. 70 km i 850 przyłączeń. Wyjaśniła, Ŝe obszary zaznaczone przerywaną linią 
czerwoną nie spełniają wymaganego kryterium 120 przyłączeń na kilometr sieci, takie 
obszary nie podlegają dofinansowaniu. Wnioskiem w ramach II etapu zostały objęte ulice w 
Bolechówku, Potaszach, ulice odchodzące od ul. Źródlanej w Czerwonaku (m.in. Zachodnia, 
Letnia, Południowa, Podgórna), odcinek ul. Gdyńskiej i ul. Taczaka w Koziegłowach. Dodała,  
Ŝe obecnie jest niewiele obszarów, które nie zostały objęte projektami lub które nie zostały 
zgłoszone do przedsięwzięcia „Puszcza Zielonka II”, jest to część posesji w Miękowie, ul. 
Pogodna i ul. OkręŜna w Czerwonaku. Gmina zgłosiła dwa zadania nie czekając na promesę 
z komisji europejskiej obejmujące Szlachęcin oraz Czerwonak i Kicin, podejmie ryzyko 
wcześniejszego rozpoczęcia budowy bez decyzji UE. Projekt „Puszcza Zielonka II” przewiduje 
ok. 8 km sieci. 
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 Radny Piotr Picyk zapytał co oznacza, Ŝe gmina podejmuje ryzyko rozpoczynając 
budowę bez decyzji UE. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe wniosek jest rozpatrywany przez komisję w 
Brukseli, NFOŚ zapewnił, Ŝe gmina otrzyma zaliczkę na realizację inwestycji, jeŜeli jednak UE jej 
nie zatwierdzi to wówczas będzie trzeba zwrócić środki finansowe, gmina nie otrzyma 
dofinansowania na poziomie 68 %. Dodał, Ŝe prawdopodobieństwo wystąpienia takiej 
sytuacji jest niewielkie. Gmina podejmuje ryzyko świadomie, gdyŜ dłuŜej nie moŜna czekać z 
tą inwestycją, kończą się pozwolenia na budowę. Powiedział, Ŝe problemem będzie 
nakłonienie mieszkańców do podłączenia się do kolektorów sanitarnych i likwidacji szamb.
 Radny Marek Pietrzyński stwierdził, Ŝe uŜytkownicy przydomowych oczyszczalni nie 
będą chcieli korzystać z kanalizacji. 

Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe niektóre plany miejscowe zakazują budowy 
przydomowych oczyszczalni. 

Radny Marek Pietrzyński zapytał dlaczego związek nie wystąpił o wpisanie Puszczy 
Zielonki do obszarów Natura 2000. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe z reguły rząd narzuca gminom obszary 
Natura 2000, poniewaŜ jest to powaŜne ograniczenie dla mieszkańców oraz rozwoju gminy. 
Wystarczy, Ŝe na terenie gminy jest park krajobrazowy wraz z otuliną, dwa obszary Natura 
2000. Podkreślił, Ŝe nie chce doprowadzić do kolizji z planami, które zostały uchwalone ani z 
mieszkańcami, którzy te tereny zamieszkują. 

 
Ad.14. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w III kwartale 2009 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych poinformowała, Ŝe zespół 
kontrolny przeprowadził kontrolę inwestycji – ul. Kręta w Bolechówku. Na podstawie 
udostępnionej dokumentacji i po przeprowadzeniu wizji lokalnej sporządzono protokół i 
sformułował wnioski, dodała, Ŝe szczegółowo zostaną one omówione po formalnym 
zakończeniu całej procedury kontrolnej w następnym sprawozdaniu. Powiedziała, Ŝe kontrola 
eksploatacji pojazdów mechanicznych naleŜących do gminy została praktycznie zawieszona 
ze względu na długotrwałą nieobecność członka zespołu kontrolnego, radnego 
Przemysława Ptaka. Komisja Rewizyjna postanowiła zmienić odpowiednią uchwałą skład 
zespołu kontrolnego i formalnie zakończyć procedurę. Kontrola gospodarowania gruntami i 
nieruchomościami gminnymi na wybranych przykładach została zakończona, jej wynik 
zostanie omówiony w kolejnym sprawozdaniu. Kontrola ewaluacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi za 2008 r. i I półrocze 2009 r. w zakresie wybranych 
wskaźników będzie obejmowała działania prowadzone w szkołach, gdzie jest realizowana 
znaczna część programu. Przewodnicząca komisji podkreśliła, Ŝe kontrola wydanych decyzji 
o warunkach zabudowy na wybranych przykładach była jedną z najbardziej złoŜonych i 
trudnych kontroli przeprowadzanych dotychczas przez Komisję Rewizyjną. Powiedziała, Ŝe 
zastrzeŜenia do protokołu rozwiały pewne wątpliwości, jednak nadal w dwóch kwestiach 
zespół kontrolny ma odmienne zdanie od Kierownika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i 
Komunalnej. Wnioski komisji dotyczą braku uzgodnień z Konserwatorem Przyrody (obecnie 
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska) warunków zabudowy w zakresie ochrony 
środowiska dla działek połoŜonych w obrębie otuliny puszczy, wydawania warunków 
zabudowy na podstawie dobrego sąsiedztwa w obrębie obszaru analizowanego na 
podstawie wyłącznie uzyskanego zezwolenia na budowę, a nie realnie istniejącego budynku. 
Powiedziała, Ŝe w związku z licznymi wątpliwościami oraz roŜną interpretacją przepisów 
Komisja Rewizyjna zwraca się z do Rady Gminy z wnioskiem o wyraŜenie zgody na 
wystąpienie komisji do Wojewody celem przeprowadzenia kontroli przestrzegania 
obowiązujących przepisów i procedur w zakresie wydawania warunków zabudowy w 
Urzędzie Gminy Czerwonak przez organ nadzorczy. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej stanowi 
załącznik nr 12 do  protokołu. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe wiele problemów nie jest 
wyjaśnionych, jednak w sytuacji utworzenia obszarów chronionego krajobrazu decyzje o 
warunkach zabudowy muszą być uzgadniane z RDOŚ, w związku z tym na dzień dzisiejszy 
wątpliwości dotyczące tej kwestii zostały rozwiane. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych podkreśliła, Ŝe powyŜsze 
wyjaśnienia dotyczą stref chronionego krajobrazu. 
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Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe skierował pismo do Generalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska z prośbą o opinię na temat uzgadniania decyzji z RDOŚ dla 
działek połoŜonych w otulinie puszczy. Wyjaśnienia Dyrektora Departamentu Ochrony 
Przyrody są ogólne i nie do końca rozwiały wątpliwości urzędu, ale zawierają równieŜ istotne 
informacje. Zaproponował, aby komisja zaznajomiła się ze wspomnianym pismem, 
przedyskutowała sprawę na wspólnym spotkaniu i wówczas wypracowała wnioski.  

Radny Marcin Wojtkowiak stwierdził, Ŝe Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk podobnie 
jak Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotr Spychała trywializuje 
problem. Podkreślił, Ŝe zastrzeŜenia komisji dotyczą uzgodnień decyzji o warunkach 
zabudowy z Konserwatorem Przyrody, fałszowania dokumentów (odręcznie nanoszono 
poprawki na załącznikach graficznych bez ich parafowania), wydania warunków zabudowy 
nie na podstawie realnie istniejących budynków, a zezwoleń na budowę. Komisja dąŜy do 
uzyskania jasnej i dokładnej wykładni. Zapytał czy zdaniem Zastępcy Wójta Tomasza 
Stellmaszyka w/w pismo moŜe wpłynąć na zmianę stanowiska komisji. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe nie moŜe tego zagwarantować, 
ale jego zdaniem wyjaśnienia Dyrektora Departamentu Ochrony Przyrody rzucają nowe 
światło na sprawę i komisja powinna się z nimi zapoznać. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe obecnie nie ma wątpliwości, Ŝe decyzję muszą 
być uzgadniane z RDOŚ, odręczne poprawki zostaną wyeliminowane. Wojewoda nie ma 
podstaw, Ŝeby uchylić decyzje wydane przez urząd, jeŜeli były błędne to odpowiednim 
trybem mógł to zrobić wcześniej, decyzje moŜe ewentualnie uchylić organ odwoławczy czyli 
SKO. JeŜeli decyzje nabrały skutków prawnych to nikt ich nie uchyli. Jest to sporny punkt, 
naleŜy wyjaśnić co oznaczają pojęcia: obszar rozpatrywany i sąsiedztwo zabudowy. 
Zaproponował, aby skonsultować wątpliwości z urbanistami i odpowiednimi instytucjami, na 
podstawie uzyskanej interpretacji wydać zarządzenie, pozwoliłoby na to na uporządkowanie 
pracy urzędy, a wówczas cel Komisji Rewizyjnej zostałby osiągnięty. Dodał, Ŝe Kierownik 
Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej nie wydaje juŜ decyzji lokalizacyjnych. 
Zasugerował, aby spokojnie i rzeczowo popracować nad sprawą, po sformułowaniu 
właściwych definicji zająć się oceną ewentualnych błędów. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych powiedziała, Ŝe celem komisji 
jest uzyskanie wyjaśnień, uporządkowanie działań podejmowanych przez urząd. 

Wójt Mariusz Poznański stwierdził, Ŝe sposobem na uporządkowanie spraw nie jest 
zwrócenie się do Wojewody, jest to umywanie rąk od tematu. 

Radny Marcin Wojtkowiak dodał, Ŝe wyjaśnienia wydziału były sprzeczne, dlatego 
komisja dąŜy do opracowania wykładni, podkreślił, Ŝe członkowie komisji włoŜyli duŜo pracy 
w zapoznanie się z tematyką, ale słuŜby Wojewody są bardziej kompetentne, aby orzec w tej 
sprawie. Poprosił o przerwę, aby Komisja Rewizyjna mogła ustalić czy podtrzymuje wniosek.
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powiedział, Ŝe frekwencja radnych jest zbyt 
mała, aby tak waŜny wniosek poddać pod głosowanie, nie moŜna działać w pośpiechu, 
zaproponował, aby komisja ponownie się spotkała i jeŜeli nadal będzie chciała zgłosić 
wniosek to na następnej sesji zostanie od poddany pod głosowanie. 

Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe chciałby się spotkać z Zastępcą Wójta 
Tomaszem Stellmaszykiem na posiedzeniu komisji, aby zapoznać się z w/w pismem i 
przedyskutować temat. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych dodała, Ŝe nie ma powodu do 
działania w pośpiechu, zgadza się na zorganizowanie spotkania. 

Wójt Mariusz Poznański zwrócił się z prośbą do członków komisji o zdefiniowanie 
problemów do wyjaśnienia, aby mógł je skierować do Izby Urbanistów Polskich.  
 
Ad.15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Radni nie mieli pytań do informacji o działalności Wójta. Informacja stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu. 
 
Ad.16. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poinformował, Ŝe wpłynęły dwa pisma z  
organu nadzoru odnośnie wszczęcia postępowania nadzorczego w sprawie miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Owińska oraz miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy. 

Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę na niepokojącą sytuację, w posiedzeniach 
Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku uczestniczy Komendant StraŜy Gminnej, Komendant 
Policji, a takŜe Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak, a brakuje udziału radnych, wnioskuje 
o rozwiązanie komisji, bo nie widzi sensu jej dalszego funkcjonowania. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powiedział, Ŝe wystosował pismo 
dyscyplinujące do radnego Przemysława Ptaka, który nie uczestniczy w sesjach, w 
posiedzeniach i kontrolach Komisji Rewizyjnej, w posiedzeniach Komisji Handlu i Prywatyzacji, 
a takŜe nie przewodniczy Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku. Dodał, Ŝe z radnym nie ma 
kontaktu, nie uprzedza o swoich nieobecnościach. 

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o pismo mieszkańców Bolechówka w sprawie 
budowy ul. Krętej. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński potwierdził, Ŝe takie pismo wpłynęło. 
Radny Jerzy Wolniewicz, powiedział, Ŝe ulica jest w tragicznym stanie, jest rozkopana, 

inwestycja została źle przygotowana, jest problem z wykonawcą. Dodał, Ŝe w poniedziałek 
odbędzie się spotkanie mieszkańców.  

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe gdyby dwa miesiące temu gmina 
miała dzisiejszą wiedzę o wykonawcy to prawdopodobnie wypowiedziałaby umowę. Firma 
wygrała równieŜ przetarg na utwardzanie dróg, są podejrzenia, Ŝe fałszowała atesty, sprawa 
została skierowana do Prokuratury. Powiedział, Ŝe nowy wykonawca ul. Krętej zostanie 
wybrany w drodze negocjacji spośród wszystkich firm, które brały udział w przetargu 
(wyłączając jedną, która wygrała inny przetarg w gminie).  

Radny Marek Pietrzyński poinformował, Ŝe skierował do Prokuratury Rejonowej 
zawiadomienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa polegającego na nielegalnym 
finansowaniu ze środków budŜetu gminy szczepień przeciw HPV. Powiedział, Ŝe otrzymał 
pismo z Ministerstwa Finansów informujące o uchyleniu z dniem 31.08.09 r. wykazu świadczeń 
opieki zdrowotnej niefinansowanych ze środków publicznych. Zdaniem radnego wykaz 
zabraniał finansowania wspomnianych szczepień ze środków publicznych, skoro go uchylono 
to coś musiało być na rzeczy. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe z pisma, na które powołuje się 
radny wynika, Ŝe moŜna finansować takie szczepienia, odpowiednie uchwały były 
podejmowane przez inne gminy, a takŜe starostwo i organy nadzoru nie stwierdziły 
nieprawidłowości. Zapytał czy radny nie miał wątpliwości, gdy jako pełnomocnik firmy 6 
lipca 2006 r. podpisał umowę o świadczeniu usług na mieniu komunalnym z Wójtem Gminy 
Czerwonak. Zwrócił uwagę, Ŝe stanowi to naruszenie ustawy o ograniczeniu prowadzenia 
działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne, wówczas Pan Marek 
Pietrzyński nie powinien być juŜ radnym. 

Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe takie słowa trzeba udowodnić. 
Radny Waldemar Filipowicz zapytał czy do rady wpłynęło pismo mieszkańców gminy 

z prośbą o informacje na temat zakupu działek przez radnych.  
Przewodniczący Rady potwierdził, Ŝe mieszkańcy zapytali o zakup działek przez 

radnych obecnej i poprzednich kadencji, pod pismem podpisało się ok. 70 osób. 
Radny Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe widzi związek tej sprawy z wypowiedzią 

radnej Danieli Jankowskiej – Bachor podczas jednej z sesji, która stwierdziła, Ŝe naleŜy 
dowiedzieć się, którzy radni naduŜyli swojej funkcji nabywając działki. Dodał, Ŝe Ŝałuje, iŜ 
radna jest juŜ nieobecna, gdyŜ chciałby ją zapytać czy ma jakieś informacje w tej sprawie, 
wówczas naleŜy to przekazać do CBA, a jeśli rzuciła tylko jakieś podejrzenia, które skutkują w 
taki sposób to naleŜy to skierować do COŚ, powinna to wytłumaczyć.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe radni mają prawo zakupu działki od gminy w 
ramach przetargu. 

Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe istnieje problem komu udzielić odpowiedzi 
na pytanie, gdyŜ pod pismem podpisało się ok. 70 osób, nie wyznaczono reprezentanta. 
Zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej radni składają oświadczenia 
majątkowe, mieszkańcy przyznali, Ŝe nie potrafią odczytać, zinterpretować wspomnianych 
oświadczeń, więc proszą o wyjaśnienia. Z ustawy wynika, Ŝe pewne informacje publiczne, 
jeŜeli jest taki obowiązek muszą być zamieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej. Z 
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przepisów, a takŜe orzeczeń wynika, Ŝe jeŜeli jest obowiązek podania takich informacji w BIP 
to organ nie ma obowiązku ich przetwarzania, kopiowania i przekazywania osobom 
zainteresowanym. Oświadczenia są publikowane w BIP od 6 lat, więc mieszkańcy mogą się z 
nimi zapoznać. Podkreśliła, Ŝe zakresem informacji publicznej nie są objęte dane dotyczące 
połoŜenia nieruchomości. Zwróciła uwagę, Ŝe ustawodawca szczegółowo określić formularz 
do składania oświadczeń majątkowych, wymaga podania takich danych jak: powierzchnia 
nieruchomości, wartość oraz tytuł prawny, w związku z tym tylko takie dane moŜna uznać za 
publiczne. W takiej sytuacji zainteresowanym mieszkańcom moŜna zaproponować, aby 
zapoznali się z oświadczeniami w Urzędzie Gminy. 

Radny Tadeusz Sikoń zasugerował, aby w biuletynie informacyjnym umieścić 
wyjaśnienia. 

Radca Prawny Ewa Gąsiorek odpowiedziała, Ŝe jest to wniosek i zgodnie z KPA istnieje 
konieczność udzielenia odpowiedzi. 

Radny Marek Pietrzyński zwrócił się do Przewodniczącego Rady Zbigniewa Zielińskiego 
z prośbą o zobowiązanie Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka do przekazania Komisji 
Rewizyjnej umowy zawartej miedzy Wójtem Gminy, a firmą naleŜącą do małŜonki radnego. 
Jego zdaniem komisja powinna przeanalizować sprawę i stwierdzić czy w 2006 r. doszło do 
naruszenia przepisów. 

Przewodniczący Rady zgodził się, Ŝe wymaga to wyjaśnień. 
Mieszkanka Bolechówka Anna Szajer powiedziała, Ŝe w 2002 r. zakupiła działkę, która 

w momencie zakupu była przeznaczona pod zabudowę mieszkalno - usługowo - handlową, 
nastąpiła pomyłka, powiadomienie o zmianie planu miejscowego zostało przesłane do 
poprzednich właścicieli nieruchomości. Obecnie, mimo Ŝe na mapie działka została 
oznaczona jako teren pod działalność mieszkalno - usługową to zgodnie z oznaczeniem 
literowym działka jest przeznaczona pod działalność usługowo - sportową. Pani Anna Szajer 
wyjaśniła, Ŝe nie zamierza skorzystać z moŜliwości zwrócenia się o rekompensatę z tytułu 
utraconych korzyści, zaleŜy jej na wybudowaniu w przyszłości domu. Zwróciła się do radnych 
z prośbą o rozpatrywanie wniosków z większą uwagą. 

Radny Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe plan jest na etapie wyłoŜenia, apeluje, aby radni 
byli czujni w momencie jego przyjmowania. 

Radny Jerzy Wolniewicz podkreślił, Ŝe jest to ewidentny błąd urzędu, dziwi się, Ŝe 
Państwo Szajer mają tyle cierpliwości. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe jeŜeli kiedyś gmina popełniła błąd 
to naleŜy go naprawić, najprawdopodobniej jest to pomyłka urbanisty. Dodał, Ŝe plan jest 
aktualnie na etapie wyłoŜenia, w najbliŜszy czasie odbędzie się debata publiczna, więc liczy 
na pozytywne załatwienie sprawy. 

 
Ad.17. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął XLIV sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Katarzyna Płonka  


